
Klima-, Energi- og Forsyningsudvalget

Til: Klima-, energi- og forsyningsministeren

Dato: 17. maj 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

KEF alm. del

Spørgsmål 414
Ministeren udtaler sig i artiklen »Minister: Udskiftning af gasfyr om fem år medfører 
ingen klimagevinst« den 9. maj 2024 på klimamonitor.dk om anbefalingerne fra NEKST. 
Ministeren udtaler: »Som jeg forstår anbefalingerne, skyldes det, at der skal være en 
fornuftig balance mellem hastighed og omkostninger, samt at gasforbruget fra 2029 vil 
være dækket af biogas, og at der derfor ikke vil være en klimagevinst ved udskiftning af 
gasfyr«. Ministeren har derudover i et opfølgende svar på samrådsspørgsmål A den 4. 
oktober 2023 (KEF 2023-24 alm. del – bilag 46) udtalt, at: »Generelt styres gasmarkedet 
af udbuds- og efterspørgselssituationen på EU- og verdensmarkedet.«
Vil ministeren redegøre for, hvordan der ikke kan være en klimaeffekt af at udskifte gasfyr 
i Danmark, når gassen handles på tværs af landegrænser, og når gasmarkedet styres af 
udbuds- og efterspørgselssituationen på EU- og verdensmarkedet?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Samira Nawa (RV).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Samira.Nawa@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Rasmus Horn Langhoff
formand
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